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Referat Netværksgruppen Voksne 
Handicappede   

  
Dato: 01.12.2023, kl. 09.00-10.00  
 

Sted: Teams  

 
Deltagere til mødet fra Netværksgruppe Voksne Handicappede – Rammeaftale Sjælland  

 Navn Titel og afdeling  Myndighed = M 

Udfører = U  

Deltagelse  

1 Tobias Buch Juhl Leder af tilbud og indsats, psykiatri og 

handicap  

 

U  

2 Anni Søndergaard  Socialfaglig konsulent M  

3 Birthe Hansen  Leder af Voksne Handicap    

4 Ditte Vejborg 

Nielsen 

Socialfaglig konsulent Leverandør Afbud – i Stedet 

deltagelse af 

Anne-Katrine Fugl 

Madsen 

5 Emmy Simonsen  Afdelingsleder Center for handicap og 

psykiatri  

  

6 Flemming Nielsen  Leder af Bo-, og Aktivitetstilbud  U v 

7 Jane Sigenfeldt 

Jensby 

Afdelingsleder – Center for Social og Psykiatri M v 

8 Jonna Andersen Leder af socialfagligt team, Center for 

handicap og psykiatri 

  

9 Kasia Vad Leder af Social Service, Team Handicap og 

Psykiatri 

M v 

10 Kirsten Kaxe Teamleder, Center for Familie, Social & 

Beskæftigelse 

M  

11 Malene Schmidt  Teamleder, Rådgiverteam, Center for Job & 

Socialservice 

M  

12 Maria Brændstrup Leder af Myndighedsenheden, længe, ikke 

stabil gæst  

 

M 

 

 

13 Michael Jørgensen Virksomhedsleder, Center for Job og Social  U  

14 Pernille 

Christoffersen 

Afdelingsleder Bo og Støtte U v 

15 Rikke Louise Olsen    

16 Lisbeth Broberg  M  

17 Tina Boel Reugboe Centerleder, Center for Handicap U  

18 Tina Mørk Centerleder for Handicap og Psykiatri   

19 Tina Vorbøl 

Hansen 

Leder af myndighed  M  

20 Trine Witt 

Volsgaard  

Myndighedschef, Center for Handicap og 

Psykiatri 

M v 

21 Mille Kirstine 

Damgaard 

Schjoldan  

Socialchef   

22 Lotte Vandel  Botilbud 

 

U v 



 

2 
 

   
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Punkter:  

Godkendelse af dagsorden 
Indstilling: Det indstilles at, netværksgruppen godkender dagsordenen. 

Beslutning:  
Dagsorden er vedtaget – dog med ændringer, da der er afbud. 

Nyt fra Rammeaftalen og input til høringssvar v. Povl  
Resume:  

K17 har på et ekstraordinært møde afholdt fredag den 29. september truffet beslutning om, at ændre 
organiseringen af og indholdet i styregruppens arbejde.  Dette er sket med henblik på, at skabe den 
nødvendige udviklingskapacitet til at levere på forventninger fra såvel K17 som KKR set i relation til 
udgiftsvæksten på de specialiserede områder og ønsket, om et mere forpligtende fælleskommunalt 
samarbejde.  
 
Styregruppen bakkede på møde 13/10 op om K17’s beslutning 29/9, hvor det blev besluttet at: 

• Styregruppeansvaret og sekretariatsfunktionen overgår til Greve Kommune 

• At der etableres en overordnet programgruppe bestående af de to K17 tovholdere og 
styregruppeformanden  

• At styregruppen (gruppe A) for rammeaften varetager løbende opgaver på området og at 
styregruppen indsnævres  

23 Inge Bagge 

Petterson  

  v 

24 Andreas Boye 

Mørk  

Chefkonsulent, Myndighedsenheden  

 

M  

25 Monika Panduro 

Petersen  

Udviklingskonsulent 

  

 v 

26 Christina Tønnov  Centerleder for døgntilbud    

27 Jeannett Haugaard 

Jakobsen 

   

28     

29 Lisbeth Broberg  Sundhedsklyngerne 

 

  

30 Trine Henningsen Konsulent  

 

  

31 Povl Skov  Chefkonsulent, Center for Handicap og 

Psykiatri, Slagelse Kommune 

 v 

32 Ania Holm  Faglig konsulent  

 

 v 

33 Petrine Alberte 

Holm Andersen  

Netværkstovholder  v 

34 Tinamaria Götz Afsnitsleder for Social og Psykiatri   

35     

36 Corna Maria 

Korsgaard Buus-

Hinkler 

   

37 Reinhold Schæfer Leder af CBU – Ringsted kommune   

 Mille  Leder i Køge   
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• At der nedsættes en lille og effektiv arbejdsgruppe (gruppe B) med reference til 
programledergruppen. Gruppen ledes af styregruppeformanden for rammeaftalen 

• At supplere det allerede igangsatte arbejde med yderligere initiativer  
 
Styregruppen betonede på møde 13/10 at netværksgrupperne bør fastholdes, da de har stor værdi for 
arbejdet og kommunerne og at det er fortsat er relevant med temadage, dialogmøder, chefmøder.  

 
Der er behandlet en opfølgende sag på K17-møde den 3. november, hvor det er besluttet at 
netværksgrupperne fastholdes som faglige netværk. 4 af de 5 netværksgrupper udskilles fra 
organisering under styregruppen, mens Økonomigruppen fastholdes med reference til styregruppe A  
 

Der er udpeget en ansvarlig direktør/chef inden for hver netværksgruppe, som gruppe A og gruppe 

B, kan rådføres sig med, når der skal afgives høringssvar, udarbejdes udkast til rammeaftale, laves 

udviklingsarbejde: Børn og unge (Holbæk – ikke repræsenteret i gruppe A), Voksne handicappede 

(Køge), Voksne sindslidende (Roskilde), Specialundervisning og hjælpemidler (Næstved), 

Økonomigruppen (Slagelse). Den ansvarlige kommune forestår således de faglige netværk og er 

indgangen for gruppe A og gruppe B, når der er brug for faglige input, sparring etc. De ansvarlige 

kommuner er som udgangspunkt repræsenteret ind i gruppe A for at bygge bro mellem opgaverne i 

gruppen og den viden, som den enkelte netværksgruppe repræsenterer. (Direkte tyvstjålet fra 

referat fra anden netværksgruppe – kan det bruges?) 

 
Betyder: 
Der er ansat en projektleder, Lisbeth Broberg. Mille og Petrine fortsætter. Køge drifter ERFA delen. Man 
skal henvende sig til Køge. Frigøre resourcer fra A gruppen til B gruppen. Opbakning til i K17. netværkene vil 
løbende blive orienteret og inddraget.  
 
Vi (netværksgrupperne) skal organisere os inden for den nye ramme. Mille er i Gruppe A – Det er her 
netværket hører under. 
Gruppe B- Er lige nu lidt tidsafgrænset. 
Der er opstået en udfordring i det andet netværk, da Roskilde trækker sig ud og tovholder opgaven skal 
gives til andre. Det kan få betydning for dette netværk også. Det kan derfor med fordel drøftes om vi skal 
have et samlet netværk eller tænke netværkene på en anden måde.  
 
Forslag: 
Der er brug for at have fokus på, hvordan vi kan være mere agile – hvordan kan vi blive hurtigere til at 
oprette tilbud? 
Kommunerne oplever at det er svært at finde tilbud fx til personer med autisme og som har 
udadreagerende adfærd. Der skal kigges på om arbejdsgange og strukturer kan7skal smidiggøres. Private 
kan stille noget op efter et par dage, det ser ikke sådan ud i det kommunale.  
Bruger vi vores kapacitet rigtigt? Nogle steder er der tomme pladser, mens de mangler andre steder. 
Hvordan kan vi bruge hinandens tilbud og kompetencer? 
Der drøftes forskellige forslag på løsninger fx Oversigt over hvad vi har af tilbud i regionen. Og bedre dialog 
på tværs af kommuner fx i forbindelse med lukning af pladser. 
 
Fokus i styregrupper: 
Kapacitets udfordring 
Behovs udfordring 
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Behov for tæt dialog og evt. den oversigt, så vi kan følge med i åbning/lukning af pladser.  
Implementering af kontrakterne – vi må tale om hvorfor vi ikke bruger dem? Hvad er det der gør at 
styregruppen ikke har fået dem implementeret dem. Kan det tages med ind i styregruppe og rammeaftale. 
 
Povl: Vi er nødt til at arbejde tættere og mere forpligtende – Rammeaftalen er en politisk aftale, som alle 
kommuner tiltræder. Men man kan ikke tvinge folk- det er en forventning at man overholder aftalerne. 
Men alle er deres eget budget nærmest.  
Styregruppen forsøger løbende at fremskaffe commitment. Vi har haft egne kontrakter siden 2014 – 
undervisning 2020. Ventet på nationale kontrakter, som nu er kommet og derfor kan vi lave 
implementerings tiltag. Udviklingsgruppen skal lave principper i forhold til standardkontrakterne. 
Forhandlingskonsulenter – bør de udelukkende forhandle med de private og så må man have tillid til at de 
kommunale institutioner ikke tager mere end de skal. Kontrol er godt, men tillid er gratis. 
Der beskrives, at der mangler tydelighed i takststrukturen – kommunerne ønsker at vide, hvad det er de 
betaler for. Det er nogle gange nemmere hos de private end når man køber hos kommuner/regioner.  
Det vil vi gerne have en i rammeaftale regi. Det påpeges, at for at følge lovgivninge skal en indsats skal være 
individuel og konkret. Der er derfor behov for at det bliver tydeligt hvad den enkelte får.  
Povl informerer om at der er drøftet en ”behovsportal”. Måske kan det være behjælpeligt.  
”Tomgangsplads”. 
 
Der appelleres til at alle kommuner prioriterer at deltage i netværksgruppen. Skal der sendes brev om til 
socialchefer/ledere omkring disse netværker, så de ved at vi findes? 
Der savnes nogle chefer. Det er et værdifuldt netværk, som er vigtigt og derfor er det vigtigt at man møde.  
Vigtigt at der bliver et tydeligt formål, der kan være problemstillinger/dilemmaer, hvis det kun er chefer, 
eller blandet. Mille og Jane ringer sammen. 
 
Povl informerer om de øvrige indsatser – herunder de udsatte gravide, domfældte i Vestdanmark mm. 
Lånepulje: Der kommer brev ud om det. Man kan låne til at lave tilbud, men det skal være åbent for andre. 
 
Indstilling:  
 
Beslutning:  
 
Baggrund: 

Se evt. slides fra Povl 

Nyt fra Styregruppen for Rammeaftale Sjælland v. Mille 
Resume:  
 
Indstilling:  
 
Beslutning:  
Punktet blev behandlet i forrige punkt. 
Baggrund: 
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Nyt fra Sundhedsklyngerne  
Udskydes til næste møde men Mille informerer lidt omkring samarbejdet med klyngerne. De arbejder 

sammen om det relevante. Så der er tæt samarbejde i og med de forskellige klynger. Lisbeth træder mere 

ind i samarbejdet i kraft af, at hun er blevet projektleder i den nye organisering. 

Reinhold: Fokus på 72 timers regel – der er noget interessant for botilbud 

Jane: Møde på Holbæk sygehus for den klynge 

Mille: Behandlingspsykiatrien har ikke opnået det de skal i forhold til udskrivningsaftaler. De har opnået 6 % 

Fokuseret runde  
Den bliver taget af Andreas - Udskydes 

Sammen om puljeansøgninger v. Reinhold 
Resume:  
Se Reinhold tidligere mail. Han oplyser at ansøgning er sendt ang projekt mellem Næstved, Sorø og 
Ringsted. 
Han opfordrer til at kommunerne oftere kunne tænke hinanden ind i projekter og ansøgninger. 
Målgruppen for den aktuelle ansøgning var udviklingshæmmede med misbrug, som er en meget lille 
målgruppe, hvorfor det ville være svært for den enkelte kommune at kunne lave målrettet tilbud, så det 
kan give god mening at søge sammen. 
 
Mille oplyste, at nogle kommuner har søgt tidligere, men havde fået afslag af styrelserne. Det opleves at 
styrelserne er bagud i forhold til at tænke fælles kommunale ansøgninger. I nogle af rammegrupperne 
sidder der nogle der arbejder sammen med styrelserne og her kan vi byde ind og arbejde sammen. 
Det giver virkelig god mening, at tænke fælleskommunalt, men det er stort arbejde når ansøgningerne ikke 
går igennem hos de forskellige styrelser. 
 
Indstilling:  
Reinhold oplyser, at han oplever at det er en fantastisk mulighed at man tænker på tværs af kommuner og 
også nødvendig, særligt for de mindre målgrupper og opfordrer til at det gøres oftere. 
 
Beslutning:  
 
 
Baggrund: 

 

Næste fællesmøde den 9 februar 2024 v. Reinhold  
Resume:  
Overvejelse om en fællestema dag d. 9.2.2024 i forhold til sektoransvar. Vi vil invitere nogle fra 
ankestyrelsen, socialstyrelsen og andre oplægsholdere, så vi får noget input på hvordan man ser det udefra. 
Brug for 2 fra denne gruppe, så det bliver så værdifuldt som muligt. 
 
Indstilling:  
Der ønskes 1-2 deltager fra denne gruppe. 
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Beslutning:  
Petrine samler op og indkalder til mødet d. 9.2.2024 – det kan have betydning for vores organisering, så 
opfordring til at man møder op. 
Baggrund: 

Se tidligere referat. 

 

Eventuelt 
 

• Ønske om 1 årligt fællesmøde samt temadage og faglige oplæg med Netværksgruppen Voksne 
Sindslidende  

• Koordinering generelt med Netværksgruppen Voksne Sindslidende: møder, temaer osv.   

• Fælles Sharepoint til dagsordenspunkter osv.  
 

Emner til kommende møder:  

• Tilsyn  

• Komplekse borgere  

• Institutionsdrift og dets udfordringer  

• Ledsagelse  

• Kontrakter  

• Domfældte (dyre foranstaltninger, som man ikke selv kan kontrollere) 

•  

• ? 

•  
 
 

Næste møde 
 
Resume:  
 
Indstilling:  
 
Beslutning:  
 
Baggrund: 

Punkter udskudt:  

• Sundhedsklyngerne  

 
 


